
Respostes a la ciutadania del PSC al Ple de 19-9-2012 
 
Registre 9278 
Mª Asunción Vilaseca Fernández 
 
1.- ¿Cuál fue el gasto durante los ejercicios 2008, 2009, 2010 y 2011 
desglosado en consumo de llamadas y datos de telefonía móvil, 
smartphones y tablets, de la alcaldesa y de todos y cada uno de los ediles 
que dispusieron de ese servicio a cargo de los presupuestos municipales 
y con dinero público? 
 
Ejemplo: 
 
Edil 1 / 2008 x euros consumo; x euros terminales / 2009 euros consumo; 
x euros terminales / 2010 x euros consumo; x euros terminales / 2011 x 
euros consumo; x euros terminales. 
 
Edil 2/ 2008 x euros consumo; x euros terminales / 2009 euros consumo; x 
euros terminales / 2010 x euros consumo; x euros terminales / 2011 x 
euros consumo; x euros terminales. 
 
(...) Hasta completar el total de miembros de la corporación con derecho 
al servicio de telefonía móvil con cargo a fondos públicos. 
 
2.- ¿Cuál o cuáles han sido los procedimientos de contratación 
(contratación directa mediante decreto de alcaldía, procedimiento 
negociado, concurso público...) de operador de telefonía móvil en función 
del volumen de gasto? 
 
El senyor Giner diu: 

“Són dos preguntes. Respecte d’aquestes preguntes, a la primera 
concretament ja vàrem donar la resposta perquè ja va entrar amb anterioritat i 
va haver-hi uns decrets de l’alcaldia amb els quals es va donar resposta. Va 
haver-hi una queixa que es va elevar al Síndic de Greuges, i el Síndic de 
Greuges va respondre en la mateixa línea que va respondre l’ajuntament. El fet  
és que recollir i desglossar les trucades es pot fer però, és complicat i laboriós 
perquè parlem de moltes anualitats. S’han de mirar entre les factures, podem 
posar-les a disposició d’aquesta persona, si té interès en veure-la, aquí, al 
mateix ajuntament. 

Pel que fa al tema del procediment va ser un procediment negociat, assessorat 
per Localret. Localret és el consorci de comunicació que dóna serveis als 
municipis i assessorament sobre contractacions, i sobre tot el relacionat amb el 
tema de tecnologies de la comunicació o, de la informació.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 



“Senyora Millà?... Ah, em semblava que tenia algun dubte, senyora Millà. Bé, a 
mi em permetran avui una llicència, perquè a més he sentit el regidor Figueras 
que també ha explicat part del seu cas personal, com va renunciar durant un 
mandat, i jo evidentment... És veritat, és complicat, però com a regidora de 
Serveis Econòmics, de veritat és cert que m’interessa que la despesa no es 
dispari, que siguem conscients i tal. I clar, jo també vull parlar del meu cas 
personal. Hi ha molts mesos que la meva despesa de consum és zero euros, i 
bé, buscarem aquestes dades, però em permetran aquesta llicència. Per què? 
Perquè ho ha explicat molt bé la regidora Morera. Tenim la sort de disposar 
d’un contracte que ens permet fer trucades entre nosaltres i a l’ajuntament amb 
números de quatre xifres, que són els que contenen aquesta despesa. 
Sortosament tenim també uns aparells moderns que ens permeten enviar 
whatsapp, i felicito el senyor Pons per aquesta iniciativa que va tenir per a la 
corporació, ens permet enviar correus electrònics, ens permet enviar molts 
missatges que també suposen un consum zero, i jo crec que treballant 
d’aquesta manera això ens permet que molts mesos, si més no el meu, que sí 
que tinc interès en què sobretot sigui el més contingut de tots per donar 
exemple, doncs molts mesos ha estat de zero euros el consum. Aquesta 
llicència jo els agraeixo que m’hagin permès poder expressar-la aquí, i 
passaríem a la següent...  

Digui el que vulgui, senyor Figueras, evidentment.” 

 

La senyora alcaldessa diu: 

“Doncs ara, ja que treu el tema, per aclarir també encara més. Si a nosaltres 
ens haguessin demanat avui, o en el moment que es va entrar per registre, 
l’últim consum, o un consum en concret, segurament seria més senzill, 
segurament també, oi?, i ho ha explicat bé, però tot això el que requereix doncs 
és una feina elaborada, que en qualsevol cas, i això consultat també amb el 
Síndic de Greuges, el que ens ha recomanat és poder posar a disposició, això 
és completament legal, tota aquesta informació, perquè la labor i perquè la 
pugui consultar la persona que té un interès i que expressa un interès, que no 
una feina com poden veure una mica farragosa. Per tant, aquesta informació, 
que evidentment és una informació de la qual es pot disposar i en disposarà, no 
només aquesta persona que pregunta sinó persones que mostrin interès, 
evidentment està a la seva disposició. Només, jo crec, no sé si ho he arribat a 
dir, té dia i hora, el dia que vulgui, per poder consultar, elaborar, sumar i restar, 
però arriba un moment que pensin que el que demanen no és simplement un 
mes sinó que és una feina molt feixuga, que necessita una elaboració important 
i per tant és preferible que es pugui consultar i no tenir un treballador o 
treballadora elaborant-la. No és només obrir un calaix i treure unes xifres sinó 
que és una informació d’elaboració. Jo vull que entengui això, no hi ha cap 



problema, es pot consultar, tot està a l’abast de la consulta de part de la 
ciutadania.” 

 

Registre 9448 
Mª Asunción Vilaseca Fernández 
 
1.- ¿Me pueden facilitar información detallada sobre las posibles 
incompatibilidades de los 21 miembros de la corporación local de 
Esplugues de Llobregat por razón de percepción de retribuciones de 
otras administracions públicas, pertenecer a consejos de administración 
de empresas y/o sociedades con percepción de retribuciones y/o dietas e 
indemnizaciones por asistencia a miembros colegiados de las mismas, y 
de posibles miembros del pleno que sean administradores de empresas 
y/o sociedades? 
 
2.- ¿Me pueden facilitar información detallada de las resoluciones de 
aprobación de compatibilidad de cada uno de los posibles casos? 
 
3.- ¿Me pueden facilitar información detallada de las posibles situaciones 
de excedencia de plazas en la administración pública y de empresas y/o 
sociedades por incompatibilidad con el cargo de concejal electo a la 
corporación local de Esplugues de Llobregat, así como la tramitación de 
las excedencias de cada uno de los posibles casos? 
 
 
El senyor Giner diu: 

“Bé, és evident qualsevol incompatibilitat faria impossible l’exercici del càrrec 
de regidor i nosaltres, evidentment, no tenim cap mena de coneixement que hi 
hagi cap mena d’incompatibilitat. En tot cas s’hauria d’assenyalar si pensa que 
alguna persona té alguna causa d’incompatibilitat. De totes formes, tot això 
està al registre d’interessos de l’ajuntament.” 

 

Registre 9449 
Mª Asunción Vilaseca Fernández 
 
1.- ¿Cuál fue el gasto durante los ejercicios 2007, 2008, 2009, 2010 y 2011 
de la alcaldesa y del primer teniente de alcalde a cargo de los 
presupuestos municipales y con dinero público en viajes nacionales y al 
extranjero, desglosado por cada uno de los dos ediles? 
 
 
 
2.- ¿Cuáles fueron los objetivos de dichos viajes y su grado de 
cumplimiento expresado en términos de aplicación a nuestro municipio? 



 
 

El senyor Giner diu: 

“A part dels viatges a Ahrensburg que ha comentat la Lídia Morera, 
fonamentalment són viatges organitzats per institucions Viatges col·lectius 
organitzats fonamentalment pel Pla Estràtegic de l’àrea metropolitana de 
Barcelona, i desprès per la Mancomunitat de Municipis de l’àrea metropolitana 
de Barcelona. Són viatges col·lectius que abasten el conjunt d’ajuntaments que 
pertanyen a aquest òrgans. De la mateixa manera que hem dit que posem a 
disposició la informació sobre la despesa telefònica, també està a la seva 
disposició aquesta informació perquè la pugui consultar aquí, a l’ajuntament. 

 
 
Registre 1037 
Luis Manuel Fernandez 
 
En el número 205 de la revista municipal “El Pont”, corresponent all mes 
de setembre, apareixen inclosos com a esdeveniments en la "Agenda 
cultural i d'activitats d'Esplugues" inclosa en el seu interior, els actes 
organitzats per la "Assemblea Nacional Catalana" (8/09: Marxa sobre 
Esplugues cap a la independència; 10/09: Marxa de torxes; 14/09: 
Projecció de la pel·lícula: Operació Garzón contra l'independentisme 
català. 20 anys després), estant dedicats els dos primers a reivindicar la 
independència de la nostra Comunitat Autònoma. 
 
Tenint en compte que l'ajuntament és de tots els espluguins, i que es 
finança amb diners públics, considero que la revista municipal no hauria 
de promocionar ni donar publicitat gratuïta a entitats o organitzacions 
polítiques externes. 
 
Tenint en compte que aquestes activitats corresponen clarament a actes 
de caràcter polític, organitzats per una entitat que no està vinculada a 
aquest ajuntament, i que no figura entre les associacions locals 
(recollides en la web municipal), desitjaria conèixer: 
 

• qui són els responsables actuals de la comissió tècnic-política que 
decideix sobre els continguts. 

• quins són els criteris que segueix el comitè editorial responsable 
de seleccionar els continguts de l'agenda. 

• per què s'ha donat cabuda a la promoció d'actes d'una entitat 
privada i externa a l'ajuntament, de marcat caràcter polític. 

 
 
Bé no existeix aquesta comissió tècnic política que decideix sobre els 
continguts, la primera resposta seria aquesta. 



Sobre el tema dels criteris, sí que hi ha uns criteris, podem donar ara resposta 
en aquest sentit. Serien els de que ha de ser una entitat inscrita en el registre 
d’entitats de l’ajuntament d’Esplugues, com està i com va demanar en aquest 
cas doncs l’Assemblea Nacional Catalana, i per tant, com que és una entitat 
que va demanar la inscripció al registre d’entitats locals doncs té el dret a fer 
saber quins actes organitza i amb el criteri que tenim doncs que surtin a 
l’agenda. Aquesta seria, doncs, la resposta.” 

 


